
Årsmødet 13.03.2024 

Referat 

 

1. Vagn bød velkommen. Dagsordenen blev gennemgået. 

2. Fællessang: Du lille anemone. 

3. Indlæg ved Else Zippor – direktør for voksenudvalget i Billund Kommune. 

Fortalte om de nye tiltag på ældreområdet.                                                                                                    

Det stille sundhedsvæsen skal oparbejdes i stedet for det akutte med et blinkende sundhedsvæsen 

(sygehuset).                                                                                                                                                                

Digital behandling.                                                                                                                                                      

Kompasset (16 pladser på Sydtoften). Bliver passet og plejet, efter hurtig udskrivning fra 

sygehuset.                                                                                                                                                              

Mobil akutmedicin.                                                                                                                                                            

Trivsel i hverdagen-terapeut. Ergoterapeut og/eller fysioterapeut, der hjælper ældre til at kunne 

klare sig i hverdagen. 

Samstyrende teams - en ny måde at tænke den kommunale hjemmepleje. Variant af den 

Buurtzorgske model (kommer fra Holland) 

Alle samstyrende teams er ved at blive implementeret i kommunen. Startede 2022 i Grindsted.         

I 2023 blev flere og flere afdelinger implementeret. Slutter november 2024 med Billund 

afdelingen. 

Hvordan går det med de nye samstyrende teams:                                                                                      

På plussiden kan nævnes: Flere forskellige faggrupper arbejder sammen. Borgerne får besøg af 

færre ansatte. Det giver en bedre kendskab til den enkelte borger.                                                                 

Borgerne siger: Det er rart, at der kommer færre ansatte. Det giver mere dialog og større fokus på, 

hvad der skal løses hos mig.                                                                                                                                     

Nogle udtrykker, at der ikke er sket den store forandring. 

Vagn takkede Else Zippor for et spændende indlæg og udtrykte håb om et godt samarbejde 

fremover til gavn for vores ældre. 

4. Sang: En lille hilsen til Mødestedet - (mel: Den Gamle Gartners sang) 

5. Valg af dirigent: Christen Storgaard. Enstemmigt valgt. 

Christen Storgaard gjorde opmærksom på, at årsmødet var rettidigt indkaldt i 3 medier. Der var 

ingen indvendinger mod dette. 

6. Formandsberetning ved Vagn Dalgaard Sørensen. 



Følgende områder blev omtalt:                                                                                                                                      

Forklarede hvorfor det hedder et årsmøde.                                                                                                                    

På landsplan er der pt.  964.000 medlemmer. Ældre Sagen er delt op i 10 distrikter og                       

215 lokalafdelinger.    I Billund kommune er der to lokalafdelinger, hvor Billund lokalafdeling har 

1.579 medlemmer og Grindsted lokalafdeling 3.336 medlemmer. 

Der er 150 ansatte i Sekretariatet 

VDS omtalte Ældre Sagens 3 ben. 

Aktiviteter og arrangementer. Sociale aktiviteter. Ældrepolitisk indsats. 

Det er specielt de to første, vi i vores lokalafdeling fokuserer på og har aktiviteter i. I fremtiden vil 

vi også lokalt have mere fokus på det ældrepolitiske og lade Sekretariatet arbejde med de 

overordnede landspolitiske emner. 

Lige pt. arbejder sekretariatet med: 

- Ny Ældre Reform. Blev fremlagt på konference i Fredericia.  

- Folkepensionen under pres. Fremrykke folkepensionen på 5 pct. Åbent brev til regering og 

partiledere omhandlende dette forslag. 

- Akut behov for flere plejehjemspladser. Står i kontrast til nedlægning af plejehjem i Billund 

Kommune. 

- Vagn viste en af Ældre Sagens fremskrivelser af behovet for plejehjemspladser i 2030, hvor 

vi I Billund kommune ville komme til at mangle 72 pladser med den dækningsgrad, vi har i 

dag. Dertil skal lægges de 27 pladser, der lukkes ned med lukningen af Mødestedet. 

Skræmmende forudsigelser.  

Frivillige er uvurderlige. 20.000 frivillige på landsplan. 

Billund kommune 179 frivillige, hvoraf 100 frivillige er aktive i Grindsted lokalafdeling. 

 Vi mangler besøgs- og indkøbsvenner. 

Bestyrelsen blev præsenteret. 

Organisationsplan blev præsenteret. 

Årets aktiviteter blev gennemgået. 

Vagn kom ind på den ny Ældrelov, hvor de 3 bærende værdier er: 

Selvbestemmelse for den 

ældre.                    

Tillid til medarbejdere og 

ledelse.                      

Tæt samspil med pårørende 

og civilsamfundet. 

Han fortalte om økonomien, hvor der er afsat 1 mia. i 2030 – umiddelbart rigtig mange penge, 

men Billund kommune får 3-4 mio., så der vil være behov for en forventningsafstemning, så alle 

får lidt ud af det både borgere, frivillige, ledere, ansatte mv. 

VDS fortalte kort om forløbet i forbindelse med Mødestedets nedlæggelse. 



VDS gennemgik forløbet omkring anskaffelsen af de nye lokaler. Der er blevet udarbejdet forslag 

til indretning af de nye lokaler. Hvor meget der bliver taget med i det endelige byggeri er stadig 

uklart. Der bliver et dialogmøde den 17.06. 

Tak til alle frivillige.  

VDS takkede bestyrelsen, og den måde han var blevet modtaget på. 

Efter beretningen var der enkelte spørgsmål/ kommentarer fra deltagerne:                                                                                                                            

Ros til bestyrelsen. Fornøjelse at møde op til arrangementerne, der er altid styr på tingene. 

Spørgsmål fra deltager: Undrede sig over de samlede lønudgifter til sekretariatet og stigningen fra 

2020 til 2022 set i lyset af alle de frivillige i Ældre Sagen, som gør den store forskel. Dette 

spørgsmål ønskes medtaget på næste delegeretmøde. 

(Sekretariatets samlede løn: 2020: 603.000.000 2022: 703.000.000). 

Dernæst blev der ønsket tillykke med beretningen – og klappet. 

7. Fremlæggelse af lokalafdelingens regnskab for 2023 ved Hans Lund.                                    

Årets resultat: kr. 70.335. 

Årets resultat 2022 gav et underskud på kr. 52.489. 

8. VDS fortalte om lokalbestyrelsens fremtidige virke -  bl.a. eventuelle nye initiativer. 

- Hjerteredderkursus 

- Længere rejser med fly/bus 

- Søndagsarrangement 

- Dans  

- Månedens Brunch 

VDS fortalte, hvad der giver/beriger en at være frivillig. 

Ang. PR og kommunikation: Alle får ”Det Sker”. Man kan altså stadig orientere sig om 

lokalforeningens aktiviteter og gøremål uden internet.                                                                                                         

Der er stadig flere, der tilmelder sig nyhedsbrevet.                                                                                  

Der opfordres til at tage visitkort med hjem. Så kan man tilmelde sig nyhedsbrevet og dermed 

hurtigt få de sidste nyheder og tiltag. 

9. Indkomne forslag: Ingen 

På valg til lokalbestyrelsen var Peter K. Hansen, Hans Lund Pedersen og Ella Thomsen.                   

Alle tre blev genvalgt. 

På valg til suppleant var Knud Møller Jepsen. Han ønskede ikke genvalg.                                                

Knud Møller Jepsen anbefalede, at man melder sig som suppleant til bestyrelsen. Det er 

spændende arbejde. 

Følgende blev valgt som suppleanter: 



1. suppleant: Aksel Lindhardt. 

2. suppleant: Anni Jessen. 

     10.    Evt. -  VDS takkede bestyrelsen og de frivillige.                                                                                                                                                                                     

Kommentar fra en deltager: Forslag om at navnet GRAND – Seniorhuset (det nye navn til de 

frivilliges samlingssted) bliver ændret.                                                                                                        

Ordet GRAND er målplaceret. 

Vagn takkede Christen for en god ledelse af Årsmødet.                                                                                                 

Fællessang: Protest på vers. 

Årsmødet sluttede med lidt smørrebrød og hyggeligt samvær og et morsomt indlæg af Ulf Pilgaard 

som beboer på et plejehjem. 

Sluttelig takkede Vagn Ronald for at lede os gennem sangene. 

Og til forsamlingen – TAK FOR I DAG. 

 

 

 

For referatet: 

21.03.2024 

Ella Thomsen 

 

 

 

 

 


